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Az  Országgyűlésről  szóló  2012.  évi  XXXVI.  törvény  28.  §  (4)  bekezdése  alapján  „A
víziközművekkel  kapcsolatos  garanciák  szükségességéről”  címmel  a  mellékelt  határozati
javaslatot kívánom benyújtani. 



 
 

...../2022. (.....) OGY határozat 

A víziközművekkel kapcsolatos garanciák szükségességéről

Az  Országgyűlés  –  a  lakosság  jó  minőségű  ivóvízzel  való  biztonságos  ellátása,  valamint  a
zavartalan  szolgáltatás  érdekében,  továbbá  tekintettel  a  Kormány  víziközművekkel  kapcsolatos
döntéseire – a következőképpen határoz:

1. Az  Országgyűlés  felkéri  a  Kormányt,  hogy  a  víziközművekkel  kapcsolatos  szabályok
átalakítását a lehető legrövidebb időn belül, az alábbiak figyelembevételével dolgozza ki, és
haladéktalanul nyújtsa be az Országgyűlésnek:

a) a  víziközművek  ne  kerülhessenek  koncesszióba,  valamint  nem  kizárólagosan  állami
vagy önkormányzati tulajdonú gazdasági társaság tulajdonába; továbbá

b) a  közműhálózat  felújítására,  karbantartására  –  különös  tekintettel  a  fokozott
környezetvédelmi  elvárások  érvényesülése  érdekében  –  a  jövőben  is  nyíljanak  meg
pályázati források, lehetőség szerint a korábbinál magasabb pályázati támogatás mellett.

2. Ez a határozat a közzétételét követő napon lép hatályba.
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Általános indokolás

Az  ország  legtöbb  településén  szeptember  végéig  a  víziközmű-hálózatok  többségében
önkormányzati  tulajdonban voltak.  Sok helyen azt követően kerültek állami kezelésbe,  hogy az
önkormányzatok arról határoztak, hogy az elmúlt tíz évben a forráselvonások, az adókivetés és a
fejlesztések hiányában eladósodott szolgáltatókat az államra bízzák annak reményében, hogy a víz-
és a csatornaszolgáltatás zavartalanul folyhasson.
Fontos viszont, hogy ha már a legtöbb önkormányzat átadta a tulajdonjogát az államnak, akkor ez
ne lehessen továbbadható,  kiváltképp ne lehessen magánkézbe adni.  Mindent meg kell  tennünk
annak érdekében, hogy a magyar vizet és a hozzá tartozó szolgáltatást állami kézben tartsuk, az ne
lehessen sem magyar, sem pedig külföldi üzleti köröknek továbbértékesíthető.
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